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ANKETA 

Sazka zavedla kurzové sázky na vývoj měny  
Loterijní společnost Sazka  
zavedla kurzové sázky na vývoj 
měny. Lidé budou moci sázet  
na páteční kurzy české koruny 
k euru a dolaru.  

 
Možnost sázení na ekonomické ukaza-

tele včetně kurzu měn nabízí na českém trhu 
také začínající společnost Synottip. Lídr trhu 
kurzových sázek, firma Tipsport, ani další velké 
společnosti o sázkách na měny neuvažují. Podle 
mluvčího Tipsportu Lubomíra Ježka jde o příliš 
odbornou tématiku, o kterou zřejmě nebude 
mezi sázkaři velký zájem. Ani Fortuna sázky na 
vývoj měny nevypisuje. Podle mluvčího Radka 
Šilhana to totiž odporuje základním pravidlům 
sázení, kdy jsou nutná jasná pravidla - konec 
soutěže nebo závodu, tedy přesné informace pro 
všechny. Nesportovní sázky přitom Tipsport i 
Fortuna vypisují, pouze však na zajímavé a 
sledované události, například z politiky.  

Sázky na aktuální kurzy měn vznikly a 
jsou populární v kolébce kurzového sázení, 
Velké Británii, vysvětlil Filip Jonáš z tiskového 
oddělení Sazky. V Sazce budou moci lidé sázet 

na kurz české měny vždy v pátek po 14. hodině. 
Sázky bude společnost přijímat každý týden od 
úterý 6 hodin do čtvrtka 16 hodin. Sázka v 
případě eura i dolaru nabízí sázejícímu na výběr 
z pěti rozmezí kurzů obou měn k české koruně. 
Rozmezí bookmakeři Sazky každý týden před 
zahájením příjmu sázek stanoví podle vývoje na 
finančních trzích.  

V prvním listopadovém týdnu přisoudi-
li nejvyšší kurz 25,5 na situaci, že česká koruna 
posílí vůči euru pod hranici 31,30 Kč. Stejný 
kurz je stanoven pro případ, že česká měna 
oslabí nad hodnotu 32,81 Kč za euro. Sázející 
by v případě správného tipování na tento kurz 
dostal za vsazených 100 Kč výhru 2550 Kč. 
Ještě více mohl sázející vydělat při tipování na 
kurz koruny k dolaru. Při úspěšné sázce na 
variantu, že česká koruna posílí vůči dolaru pod 
hranici 26,70 Kč, získá ze vsazené stokoruny 
5050 Kč.  

Trh kurzových sázek vede Tipsport se 
46 %, následuje Fortuna zhruba s 30 %, Chance 
s 13 % a Sazka se 7 % trhu. Na kurzových sáz-
kách lidé ročně prosázejí přes 9 mld. Kč. 

( Č T K )  

Chcete dostávat zdarma 
newsletter časopisu  

Bankovnictví?  
Přihlaste se na  
e-mailové adrese 
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M. Drbohlav se stal  
výkonným ředitelem  
vývoje IS/IT v eBance 
S účinností od 18. listopadu 
tohoto roku byla v eBance 
zřízena nová  oblast s názvem 
"IS/IT Vývoj" a do pozice vý-
konného ředitele byl jmenován 
Ing. Milan Drbohlav, Ph.D. 
"Mezi mé hlavní cíle v nové 
pozici patří především příprava a realizace stra-
tegie v oblasti IS/IT na další období, standardi-
zace vztahů s dodavateli IS/IT a optimalizace 
časových a finančních nároků při řešení rozvojo-
vých programů prostřednictvím vybudování 
projektové kanceláře," uvedl Milan Drbohlav. 
M. Drbohlav (*1970) vystudoval VŠE v Praze, 
obor informační technologie. Do eBanky přišel 
ze společnosti Eurotel a předtím z konzultačního 
světa firem ITG, PA Consulting Group a naposle-
dy firmy Logica, kde působil na pozici Operati-
ons Manager divize Financial Services.  
 

Posílení týmu divize 
Payment Systems Bull  
Vedení společnosti Bull která 
je významným dodavatelem 
platebních terminálů, magne-
tických a čipových karet, počí-
tačových produktů a řešení 
IT,  rozšířilo po odchodu Pavla 
Juříka řady pracovníků divize 
Payment Systems o Jiřího Louthana, který v 
nově vytvořené pozici Account Managera posílí 
obchodní, realizační i projektovou činnost u 
zákazníků společnosti v tržním segmentu Ban-
king & Retail.  
Jiří Louthan (*1968) pracoval v letech 1991-
1999 v centrále Komerční banky jako vedoucí 
týmu SWIFT a zástupce vedoucího oddělení 
zpracování platebních operací. Zde se podílel na 
implementaci standardů a metodik SWIFT a 
zavedení systému pro komunikaci se sítí SWIFT. 
Od roku 1999 do srpna letošního roku působil v 
české softwarové společnosti BSC Praha v roli 
provozního ředitele divize bankovních systémů 
se zodpovědností za oblasti HR a provozu, pod-
pory prodeje a marketingu, kontraktačních jedná-
ní a smluv, account managementu a také project 
managementu.     

( R E D )  

LIDÉ 

Vítězem naší ankety se stala Eva Zamrazilová 
z Komerční banky, když „vydělala“ 46 % za dva 
dny na oficiální sázce na devizový kurz 
 

Ve středu 19. listopadu, kdy byla sázka vyhlášena, jsme požádali několik analytiků, 
aby si vsadili virtuálních 1000 Kč. Ještě ten den nám poslali své tipy: 
 

1. Markéta Šichtařová z Volksbank si vsadila 1000 Kč na euro v rozmezí 31,41-31,80 
2. Eva Zamrazilová z Komerční banky si vsadila na jistotu - 500 Kč na euro v rozmezí 31,81-32,20 a 
500 Kč na dolar v rozmezí 26,71-27,20 
3. Petr Dufek z ČSOB vsadil 250 Kč na euro v rozmezí 31,81-32,20, 250 Kč na euro v rozmezí 31,41-
32,80, 500 Kč na dolar v rozmezí 26,21-26,70 
4. Pavel Sobíšek z HVB Bank dal 500 Kč na euro v rozpětí 31,41-31,80 a 500 Kč na dolar mezi 26,71-
27,20 
 

Kurzy na páteční kurzy české koruny k euru a dolaru (zdroj: Sazka) 
 
 
 
 
 

Výsledek: 
Pro zadání výsledku platí kurz vyhlášený v pátek po 14 hodině ČNB, zaokrouhlený na dvě desetinná 
místa. Ten byl 31,9 CZK/EUR a 26,81 CZK/USD. To znamená, že platí kurzy v rozpětí 31,81-32,20 pro 
euro a 26,71-27,20 pro dolar. 
 

Analytikům zbyly z tisícikoruny následující částky: 
1. Markéta Šichtařová z Volksbank : 0 Kč 
2. Eva Zamrazilová z Komerční banky: 1460 Kč 
3. Petr Dufek z ČSOB: 292,5 Kč 
4. Pavel Sobíšek z HVB Bank: 875 Kč 
 

Poznámka: Jako pomůcka při sázení by se dal použít pravidelný průzkum ČNB mezi domácími a zahra-
ničními analytiky. Podle posledního říjnového průzkumu byla krátkodobá předpověď kurzu koruny k 
euru 31,92, což je ve vítězném rozpětí. 

( P C ,  R E D ) 

euro do 31,4 31,41-31,80 31,81-32,20 32,21-32,60 nad 32,61
   kurz 25,5 3 1,17 17,17 50,5
dolar do 26,2 26,21-26,70 26,71-27,20 27,21-27,70 nad 27,71
   kurz 13 1,48 1,75 13 50,5

http://bankovnictvi.ihned.cz
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EKONOMIKA 

TECHNOLOGIE 

Na finanční trh bude od roku  
2009-2010 dohlížet jedna instituce  

Na finanční trh v ČR bude od roku 2009 až 2010 dohlížet jediná instituce namísto současných 
čtyř. Za dva roky by se měl sloučit dozor nad družstevními záložnami a bankami. Nejdříve v roce 2006 
bude sloučena kontrola pojišťoven a penzijních fondů s dozorem nad kapitálovým trhem. Vyplývá to z 
tiskové zprávy ministerstva financí, České národní banky a Komise pro cenné papíry, kterou dnes ČTK 
poskytl mluvčí MF ČR Marek Zeman.  

Dvě vzniklé instituce by se měly spojit nejpozději před přijetím eura. V měnové unii by již měl 
fungovat jednotný model, shodl se Výbor pro koordinaci dozoru nad finančním trhem. Proces slučování 
jednotlivých institucí je prý velmi náročný. Výbor proto dal přednost postupnému sloučení v několika 
fázích. Předseda KCP František Jakub již dříve řekl, že změna koncepce dozoru nad tuzemským finanč-
ním trhem je otázkou až pěti let. Cílem je prý vytvoření levnějšího a efektivnějšího systému, který by byl 
schopen reagovat na rozvoj trhu a podchycovat rizika. Ministerstvo financí představilo plán sloučení 
dozoru již v červnu. Podle Jakuba to však byl překotný a nepřipravený krok.  

EBRD čeká v ČR zrychlení růstu 
Evropská banka pro obnovu a rozvoj (EBRD) očekává letos v ČR 3% hospodářský růst a příští 

rok zrychlení na 4 %. Mezi hlavními výzvami v hospodářské politice pro příští období spatřuje potřebu 
průhlednosti v zadávání veřejných zakázek, celkové zlepšení podnikatelského prostředí a fiskální refor-
mu. Banka před týdnem vydala svou desátou ročenku "Transition Report", která se zabývá přechodem 
27 zemí středu a východu Evropy z direktivní ekonomiky na tržní. Konstatuje, že tato oblast jako celek 
bude i nadále růst rychleji než globální ekonomika. 

Clearing po vstupu  
do Evropské unie 
 
Společnosti Crede Experto Praha a Legendor 
uspořádaly ve středu 19. listopadu v Raiffei-
sen stavební spořitelně v Praze odbornou 
konferenci pod názvem "Systém clearingu po 
vstupu do EU". Konference se zúčastnilo 70 
odborníků z útvarů platebního styku ze 17 
bankovních domů  a čtyř společností, které 
používají clearingový systém.  
 
Hlavním cílem konference bylo seznámit poslu-
chače s novými možnostmi mezibankovního 
platebního styku po vstupu ČR do EU a předsta-
vit integrovaný systém platebního styku PTS 
(Payment Transaction System), který je připra-
ven na zavedení eura a provádí všechny druhy 
platebních transakcí pro tuzemský, zahraniční a 
přeshraniční platební styk. 

Na téma mezibankovní platební styk v ČR počí-
naje historií, právními aspekty a principy fungo-
vání a realizace mezibankovního platebního sty-
ku v ČR hovořil Otakar Schlossberger, finanční 
arbitr ČR, který svou prezentaci ukončil přednáš-
kou na téma "Jaké nové možnosti pro mezi-
bankovní platební styk nám přinese vstup ČR 
do EU" (viz první obrázek).  
Jana Jirásková ze společnosti Crede Experto 
Praha seznámila posluchače s výše jmenovaným 
globálním systémem platebního styku PTS a 
nastínila problematiku řešení vedoucí k automa-
tizaci platebních transakcí včetně řízení likvidity 
a trasování plateb. Posluchače zaujala prezentací 
modulu PTS/CURR, který zpracovává platební 
transakce obsahující všechny požadované plateb-
ní formáty a měny. Posluchači, kteří se více 
zajímali o systém PTS, mohli více diskutovat se 
Zdeňkou Laukovou a Lubomírem Hladíkem ze 
společnosti Crede Experto Praha nad praktický-
mi ukázkami manipulace se systémem PTS, 
který byl demonstrován na serveru xSeries (viz 
druhý obrázek). Server organizátorům zapůjčila 
společnost DNS. 

Na základě zpětně vazby posluchačů společnost 
Crede Experto plánuje realizaci obdobné konfe-
rence i v příštím roce. 
Partnery konference byly společnosti IBM ČR, 
DNS a CSC Ploenzke, mediálními partnery 
BANKOVNICTVÍ a SOFTWAROVÉ NOVINY. 
 

( I P )  

Zničené desetníky a dvacetníky  
poslouží například při výrobě oken 

V hliníkový šrot se mění tisíce desetníků a dvacetníků, jejichž 
platnost ukončila k 31. říjnu Česká národní banka (ČNB). Díky vysoké čistotě 
materiálu ale znehodnocené mince lze po přetavení použít třeba k výrobě 
hliníkových okenních rámů. "Právě díky zaručené jakosti je o odpad mezi 
odběrateli velký zájem," řekl Jiří Vrabec, jednatel firmy Sunex, která zničené 
mince odkupuje. 

Likvidaci mincí zajišťuje jablonecká společnost Bižuterie Česká Mincovna (BČM), jež 
desetníky a dvacetníky ještě loni razila. Od začátku listopadu už firma zničila kolem 50 milionů kusů 
mincí. Je to však jen zlomek z více než 1,2 miliardy deseti a dvacetihaléřů, které byly v oběhu. Celkem  
bylo podle slov vrchního ředitele ČNB Jana Fraita v oběhu 850 tun drobných mincí, banka ale počítá s 
tím, že stáhnout se jich podaří sotva čtvrtinu. Likvidace drobných mincí podle J. Fraita přijde ČNB 
nejvýše na 5 mil. Kč. Zhruba polovinu této částky zaplatí za likvidaci, druhá polovina nákladů je na 
dopravu a manipulaci. Prodejem hliníkového šrotu získá banka 7 mil. Kč. 

Pro znehodnocení mincí vybudovala BČM ve svém areálu samostatné pracoviště, které je pod 
neustálým dohledem bezpečnostních kamer. Mince do závodu navážejí nákladní vozy. Po kontrole jdou 
vytříděné mince do takzvaného demonetizačního lisu, který si podnik pronajal od německé společnosti 
EuroCoin. "Na stejných lisech se v Německu znehodnocují marky, jejichž platnost skončila s nástupem 
eura," poznamenal generální ředitel společnosti Miroslav Jotov. Za hodinu stroj dokáže zpracovat 
zhruba tři tuny mincí. 

O zakázku na likvidaci drobných se ucházelo celkem devět firem. Některé ale nevyhověly 
přísným bezpečnostním nárokům na zpracování peněz. "I když desetníky a dvacetníky nemají prakticky 
žádnou hodnotu, jsou to peníze, a tak s nimi také musíme zacházet," vysvětlil J. Frait. Přestože nabídka 
BČM nebyla nejlevnější, zvítězila díky její ucelenosti - prověřenému zabezpečení a technologii na 
evropské úrovni. Zároveň pracovníkům banky dokázala nabídnout kvalitní zázemí. 

( Č T K ,  R E D )  

 

Alice Dočkalová 
Financial Research Specialist 

IMDS® 
Vše o pojištění. Pravidelně. 
„Pojištění nepotřebuji,“ říká každý pátý. 
 

Noví, perspektivní klienti?  
O investičním životním pojištění uvažují 
nejčastěji mladí lidé do 29 let. 
 

Pravidelné  komplexní informace o  
pojistném trhu. Nadstandardní metodika  
výzkumu. Stále aktuální výsledky. 
Již od roku 1995. 
 

GfK - vedoucí značka v oblasti  
finančního výzkumu. 

GfK. Growth from Knowledge 
GfK Praha, s.r.o. 
Geologická 2 
152 00 Praha 5 
tel. +420 296 555 613 

www.gfk.cz/profit 

Struktura     
zájmu                

o investiční 
pojištění se 

mění 

30-44 
let 

45-59 
let 

do 29 
let 

60 a 
více let 
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ČSOB s kontem pro bytová družstva   
Zahájením prodeje produktového balíčku s názvem ČSOB Družstevní konto uvedla ČSOB jako 

první banka v ČR na trh speciální konto, které je určeno výhradně klientům z řad bytových družstev a 
společenstvím vlastníků bytových jednotek. ČSOB Družstevní konto nabízí kromě zajištění tuzemského 
platebního styku i levný a rychlý přístup k účtu s využitím elektronického bankovnictví či platební karty. 
Standardní součástí konta je zvýhodněné pětipásmové úročení zůstatku běžného účtu.  

Citibank nově na internetu  
Citibank uvedla na trh novou verzi  Citibank Online – systému internetového bankovnictví. Její 

zákazníci mohou nově vidět detailní přehled o všech transakcích nejen na běžných účtech, ale i na kre-
ditní kartě.Nová Citibank Online umožňuje sledovat pohyby na termínovaných vkladech či stav osob-
ních půjček, poskytuje aktuální přehled o nakoupených investičních produktech včetně podílových fon-
dů, možnost změny PIN k debetní kartě a více detailů o historii transakcí.  

Platební systém eBanky na síti  
Klienti eBanky, kteří používají pro své platby na internetu Platební systém eBanky, zvýšili mezi-

ročně objem nákupů o více než 26 %. Objem plateb za prvních deset měsíců letošního roku přesáhl 51 
mil. Kč. Platební systém eBanky určený pro bezpečný nákup na internetu dnes používá přes 670 obchod-
níků a jen v letošním roce jich přibylo 113 nových. Počet nákupů přesáhl 37 tisíc a mezi nejčastěji place-
né služby patří webhosting, internetové služby, výpočetní technika a dobíjení mobilních telefonů.  

Zisk RSTS klesl o tři čtvrtiny  
Raiffeisen stavební spořitelna (RSTS) vykázala za prvních devět měsíců letošního roku čistý 

zisk 40,2 mil. Kč, což představuje meziroční pokles (oproti 164,4 mil. Kč) zhruba o tři čtvrtiny. Celková 
aktiva meziročně vzrostla o 7,1 mld. Kč na 26,3 mld. Kč. Vklady klientů činily 24,7 mld. Kč proti loň-
ským 17,4 mld. Kč. Spořitelna poskytla úvěry za 6,2 mld. Kč, meziročně zhruba o 100 mil. Kč méně.  

Volksbank s úvěrem na financování bydlení  
Volksbank rozšířila nabídku o úvěr k financování bydlení. Je určen pro občany a jeho účelem 

může být koupě bytu nebo rodinného domu, výstavba či renovace bydlení, koupě pozemku, refinancová-
ní stavebního úvěru, vypořádání dědictví či  převod členských práv u družstevních bytům. Úvěr je po-
skytován ve výši od 300 000 Kč až do 100 % ze zadlužitelné hodnoty nemovitosti. Obvyklá suma vlast-
ních zdrojů je 30 % z celkových nákladů. Maximální délka splatnosti je 25 let, úrokové sazby se pohy-
bují od 3,75 % p.a., standardní doba fixace úrokové sazby je jeden a pět let. 

ČMSS do září klesl zisk o třetinu  
Českomoravská stavební spořitelna (ČMSS), největší ze šesti spořitelen na trhu, vykázala za tři 

čtvrtletí čistý zisk 351,9 mil. Kč. Proti loňským 565 mil. Kč to představuje pokles téměř o 38 %. Celko-
vá aktiva spořitelny naopak vzrostla o více než 31 % na 83,7 mld. Kč. Spořitelna za první tři čtvrtletí 
uzavřela přes 444 tisíc nových smluv, což je proti loňsku zhruba o 100 tisíc smluv více.  

Kreditní karta bez expresního poplatku  
Všem, kteří chtějí využít předvánočních obchodních akcí a nečekat na další výplatu vychází 

vstříc ČSOB. Od 18. listopadu až do 15. ledna příštího roku nabízí expresní vydání ČSOB Kreditní karty 
bez obvyklého příplatku 500 Kč. V průběhu pěti pracovních dnů se tak díky kreditní kartě mohou zájem-
ci o úvěr dostat v ČSOB k  úvěrovému rámci až čtvrt milionu korun.  

Commerzbank přesouvá více aktivit do Prahy  
Pražská pobočka německé Commerzbank rozšíří v polovině příštího roku své aktivity v Praze. 

Vznikne tak nový tým 40 lidí. Banka zároveň otevře novou pobočku v Bratislavě. Změny souvisejí se 
vstupem ČR a SR do EU. Pražská pobočka banky převezme zodpovědnost za specifické bankovní trans-
akce určené pro německý trh. Banka také reorganizuje investiční bankovnictví ve střední Evropě. Banké-
ři, kteří dosud prodávali produkty kapitálových trhů v ČR a na Slovensku, se stanou součástí pražské 
pobočky Commerzbank. Pod stejnou pobočku budou spadat i analytici na středoevropských kapitálo-
vých trzích ze 100% dceřiné společnosti banky, firmy Commerzbank Capital Markets Eastern Europe.  

Obchodní a investiční aktivity na kapitálových trzích budou sloučeny s hlavními centry investič-
ního bankovnictví Commerzbank ve Frankfurtu a v Londýně, uvedla banka.  

BANKY 
Začne fungovat irácká 
obchodní banka  
Státní irácká banka, která se bude specializovat 
na financování obchodu, by měla zahájit činnost 
tento týden. Zřízení banky s kapitálem 100 mil. 
USD se považuje za první krok k podpoře obcho-
du v zemi. "Máme mezinárodní podporu. Trade 
Bank Of Iraq bude působit jako zprostředkovatel, 
takže Irák se bude moci znovu zapojit do meziná-
rodního finančního obchodu," prohlásil ředitel 
nové banky Husajn Uzri. Při zřizovaní banky 
pomáhalo konsorcium vedené americkou firmou 
J.P. Morgan, které bude také školit personál. 
 
Zisk skupiny KBC  
vzrostl o 69 %   
Belgická bankovní a pojišťovací skupina KBC, 
která v ČR ovládá ČSOB, zaznamenala ve třetím 
čtvrtletí růst čistého zisku o 69 % na 256 mil. 
EUR. Na výsledky skupiny však stále negativně 
působí aktivity v Polsku, kde bude muset firma 
zvýšit rezervy na ztrátové úvěry. KBC současně 
varovala, že kvůli problémům polské divize 
Kredyt Bank bude muset zvýšit rezervy o 155 
mil. EUR. Polská banka uvedla, že kvůli vyso-
kým rezervám na ztrátové úvěry hodlá emitovat 
nové akcie v hodnotě 600 mil. PLN (155 mil. 
USD). Na konci roku se mají rezervy polské 
banky vyšplhat na 328 mil. USD. 
 
Zlato prolomilo  
hranici 400 USD za unci  
Cena zlata se 19. listopadu na začátku obchodo-
vání v Asii dostala poprvé od března 1996 přes 
"magickou" hranici 400 USD za troyskou unci. 
Tuto úroveň zlato překročilo kvůli propadu kurzu 
dolaru k euru a globálním obavám z terorismu. 
Zlato v Singapuru vzrostlo až na 400,25 USD za  
unci, později se usadilo těsně pod touto hranicí.  
 
Munich Re snížila podíl 
v pojišťovně Allianz  
Největší zajišťovna na světě Munich Re snížila 
svůj podíl v rakouské pojišťovně Allianz téměř o 
2 % na 12,2 %. Mimořádný příjem z prodeje 
akcií se odrazí ve výsledcích za čtvrté čtvrtletí. O 
dalším snižování podílu v Allianz zatím neuva-
žuje. Zajišťovna nemá podle mluvčí žádný plán, 
jak velký by její podíl v pojišťovně měl být. 
 
MMF: Čínský jüan  
není podhodnocen 
Neexistují žádné jasné signály toho, že čínský 
jüan je výrazně podhodnocen, oznámil Meziná-
rodní měnový fond. Naopak američtí vývozci 
tvrdí, že Čína drží svoji měnu uměle nízko, aby 
podpořila domácí vývozce. 
Představitelé USA tlačí na Čínu, aby uvolnila 
napojení vývoje směnného kurzu jüanu na dolar 
a omezila tak nerovnováhu obchodu mezi oběma 
zeměmi. Kurz jüanu se totiž pohybuje podle 
toho, jak se pohybuje kurz dolaru. MMF ve svém 
výhledu čínské ekonomiky však uvedl, že samot-
né přehodnocení měny by nemělo velký dopad 
na nevyrovnanost celosvětového účtu platební 
bilance, zvláště pokud vezmeme v úvahu relativ-

(Pokračování na stránce 4) 

GLOSY 

Na stránkách měsíčníku Bankovnictví č. 11/2003,  
které právě vychází, najdete: 

SPECIÁLNÍ PŘÍLOHA: FINANCOVÁNÍ KOMUNÁLNÍCH PROJEKTŮ 
ÚROKOVÉ SAZBY: OD OBILÍ K DERIVÁTŮM 

ZDANĚNÍ ÚROKOVÝCH VÝNOSŮ V EVROPSKÉ UNII 
Na stránkách prosincového vydání Bankovnictví, které vyjde  

16. prosince, najdete speciální přílohu, jejímž hlavním téma-
tem budou poslední novinky v oblasti IT V POJIŠŤOVNICTVÍ.  

V případě Vašeho zájmu kontaktujte prosím Ing. Annu Olléovou, 
tel: 233 071 781 nebo 603 196 620,  
mailto:anna.olleova@economia.cz . 

http://bankovnictvi.ihned.cz
mailto:anna.olleova@economia.cz
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GECL se splátkami na 72 měsíců  
Společnost GE Capital Leasing rozšířila svoji nabídku o možnost využití delších měsíčních 

splátek až na 72 měsíců, čímž se sníží výše splátek leasingu. Klient není vázán délkou splatnosti, ale má 
možnost po splacení 48 měsíčních splátek požádat o celkové doplacení leasingu vozu bez dalších poplat-
ků. Klient se po doplacení leasingu stane vlastníkem vozu aniž by musel hradit jeho zůstatkovou hodno-
tu. Nabídka je určena pro zájemce o leasing nových automobilů a platí až do konce roku 2003. 

ŠkoFIN s obchody za 10 mld. Kč 
Společnost ŠkoFIN dosáhla za tři čtvrtletí roku 2003 celkového objemu obchodů ve výši 10,074 

mld. Kč při 33 240 uzavřených smlouvách. V meziročním srovnání jde o nárůst o 4,2 % (celkový objem 
obchodů za stejné období roku 2002 činil 9 464 mld. Kč).  Vedoucí marketingu společnosti ŠkoFIN, Petr 
Lehký, řekl: „Oživit prodej vozů Škoda se nám stále daří díky programu financování „Teď na to máte“ 
respektive „Octavia Sunny“, který vznikl za spolupráce Škoda Auto a České pojišťovny. Tento program 
je i hlavním důvodem proč v letošním roce zvolilo naše služby o 4,2 % více zákazníků než v předchozím 
roce.“ Boduje i spotřebitelský úvěr Classic Credit. Při 717 uzavřených smlouvách za rok činil objem 
obchodů v této oblasti 202 mil. Kč. 

( B A ,  Č T K ,  P E ,  R E D )  

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 
Penzijním fondům vzrostly zisky o 15 mil. Kč 

Penzijním fondům (PF) stouply za tři čtvrtletí zisky na 1,933 mld. Kč, což znamená meziroční 
nárůst o 15 mil. Kč, informovala Asociace penzijních fondů (APF). Nárůst zisku penzijních fondů se tak 
zpomalil, protože ještě v pololetí byl čtvrtinový. Počet účastníků penzijního připojištění byl podle APF 
na konci září kolem 2,6 milionu, což je o dvacet tisíc více než koncem loňského roku. "Lze se tedy do-
mnívat, že se trh penzijního připojištění z hlediska počtu účastníků skutečně blíží svému nasycení," uved-
la Asociace. "Další zvýšení počtu klientů penzijních fondů je reálné, v současném dobrovolném systému 
je maximálním stropem přibližně 3,1 milionu osob," míní ředitel největšího penzijního fondu Credit 
Suisse Life & Pensions Petr Žaluda.  

Objem peněz, které fondy lidem spravují, nadále roste. Na konci září přesáhl 73 mld. Kč, což 
představovalo meziroční nárůst o 23 %. Stále roste zájem zaměstnavatelů o zapojení do systému. 

Pojišťovny vyplatily za záplavy 30 mld. Kč  
Česká asociace pojišťoven (ČAP) aktualizovala údaje o povodňových škodách ze srpna loňské-

ho roku ke dni 31.10. 2003 od 17 členských pojišťoven, jež šetří škody u svých klientů. K  uvedenému 
datu byly nahlášeny škody ve výši 35,9 mld. Kč, celkový odhad hodnoty škod přitom činí 36,4 mld. Kč.  
Členské pojišťovny ČAP vyplatily na pojistném plnění svým klientům již 29,3 mld. Kč včetně záloh, což 
činí 81,4 % z hodnoty nahlášených škod. Počet pojistných událostí odhadují pojišťovny na 82 207. Na-
hlášeno jich zatím bylo 80 751, z nichž bylo vyřízeno 77 514. Znamená to, že pojišťovny vyřídily 96,0 
% z celkově nahlášeného počtu pojistných událostí. U majetkových pojištění občanů bylo členskými 
pojišťovnami ČAP vyřízeno 65 248 z 67 261 všech nahlášených pojistných událostí, tj. 97,0 %.   

Česká pojišťovna úspěšná v marketingu 
Další vavříny na marketingovém poli sbírá největší pojišťovací společnost v ČR– Česká pojiš-

ťovna. Její marketingový ředitel Miroslav Řezník získal celkové druhé místo v soutěži Brand manager 
roku a v kategorii „Omlazení značky/Znovuuvedení značky na trh“ zvítězil. Soutěž Brand manager roku 
má ocenit nejlepší marketéry v ČR.  

ně malý podíl Číny na světovém obchodu. 
V zájmu Číny by podle MMF měla být větší 
flexibilita směnného kurzu, která by jí poskytla 
více prostoru pro uskutečnění nezávislé monetár-
ní politiky a přispěla ke ztlumení vlivu šoků na 
výkon ekonomiky. O načasování tohoto rozhod-
nutí však musí rozhodnout sama Čína. Uvolnění 
kurzu jüanu by mělo být plánováno obezřetně a 
doplněno klíčovými změnami ekonomiky. 
Fond dodal, že několik členských zemí cítí, že 
Čína by měla těžit ze současných podmínek na 
trhu a začít s prvními kroky, které budou směřo-
vat k větší flexibilitě směnných kurzů. Čínská 
ekonomika se již vzchopila z negativního vlivu 
rozšíření nemoci SARS na počátku roku a ve 
druhé polovině roku oživila. Růst čínské ekono-
miky se má letos pohybovat kolem 8,5 % a bude 
silný i v příštím roce, kdy má činit 8 %. 
MMF však současně varoval, že Peking si musí 
dát pozor na nerovnováhu v některých ekono-
mických sektorech způsobenou silnou investiční 
aktivitou a rapidním růstem úvěrů. Ve střednědo-
bém výhledu bude další růst čínské ekonomiky 
záviset i na rychlosti ekonomických změn, zvláš-
tě v bankovním systému, u státních podniků a na 
trhu práce. Je potřeba podniknout výraznější 
akce, které by zpomalily nadměrný růst úvěrů a 
nadměrné investice v některých sektorech. 
 
Zatčeno 48 devizových 
obchodníků z Wall Street 
Agenti Federálního úřadu pro vyšetřování FBI 
zatkli v noci na 19. listopadu v překvapivé akci 
48 devizových obchodníků z newyorské Wall 
Street. Makléři jsou podle FBI podezřelí z toho, 
že okradli drobné investory o miliony dolarů. 
Úředníci FBI obsadili po ukončení úterního 
obchodování jednu z budov Světového finanční-
ho centra. Z ní poté vyvedli muže v oblecích do 
přistavených dodávek a osobních automobilů. 
"Jde o devizové podvody a podvody s cennými 
papíry. Vyšetřovali jsme to již dlouho," řekl  
jeden z přítomných agentů. 
FBI oznámila zaměstnancům Madison Deane, že 
klienti této firmy byli okradeni o 4 mil. USD. 
Tyto peníze byly údajně odcizeny z individuál-
ních penzijních účtů klientů.  
Zdroje z FBI uvádějí, že zatčení obchodníci 
budou obviněni z praní špinavých peněz a okrá-
dání drobných investorů za poslední rok. Podle 
zdrojů nejsou mezi zatčenými lidé z těch nejzná-
mějších firem a bank, ve finanční komunitě jsou 
však inkriminované firmy dobře známé. 
Televize NBC uvedla, že podezřelí vyvolali v 
drobných investorech představu, že se nákupem 
určitých produktů podílejí na mnohamilionových 
devizových transakcích. Drobní investoři však v 
takovýchto transakcích participovat nemohou.  
Neočekávaná operace proběhla v době, kdy 
americké finanční trhy zažívají jeden skandál za 
druhým. Velké vyšetřování, v němž již došlo k 
rozsáhlému vyrovnání, zasáhlo výzkumné divize 
investičních bank za zkreslování výzkumu a 
záměrné nadhodnocování akcií v internetovém 
boomu 90. let. V poslední době se rozrůstá vyšet-
řování v sektoru podílových fondů v podezření 
na nelegální obchodní praktiky. 
Devizový trh zatím skandálům unikal. Na trhu 
deviz se otočí každodenně 1,2 bil. USD, hlavní-
mi klienty jsou velké firmy, milionáři a banky. 
 

( Č T K ,  M S ,  K M )  

(Pokračování ze stránky 3) KAPITÁLOVÝ TRH 
Citibank nabízí tři nové fondy od CSAM  

Česká pobočka Citibank začne od prosince nabízet tři korunové podílové fondy společnosti 
Credit Suisse Asset Management (CSAM). Všechny tři fondy, peněžní, dluhopisový a smíšený, budou 
investovat do českých cenných papírů. Společnost CSAM vstupuje na trh korunových trhů zhruba po 
třech letech. Tehdy své korunové fondy prodala společnosti Pioneer Trust. Podle ředitelky Kamily Ho-
ráčkové se nyní změnila situace. Společnost našla v Citibank pro fondy, jejichž obhospodařování bylo 
pro ni dříve náročné, nového distributora.  

Chcete dostávat zdarma newsletter časopisu Bankovnictví?  
Přihlaste se na e-mailové adrese 

mailto:pdf.bankovnictvi@economia.cz !  
Časopis si můžete předplatit na tel.: 800 11 00 22,  

na adrese mailto:predplatne@economia.cz  
nebo http://www.economia.cz/info/ba/   

Elektronickou verzi ročenky TOP FINANCE  
najdete na  

http://bankovnictvi.ihned.cz/index.php?p=90zX00  

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 
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Založení Svazu lyžařů v Království 
českém je neodmyslitelně spojeno se jménem 
Josefa Rösslera-Ořovského, muže, který stál u 
zrodu mnoha sportů v Čechách a od jehož úmr-
tí uplynulo letos sedmdesát let. Byl mimo jiné 
v roce 1887 zakladatelem prvního lyžařského 
klubu ve střední Evropě, Lyžařského kroužku 
při Bruslařském klubu v Praze, později oficiál-
ně pojmenovaném Český Ski Klub Praha.  

Svaz lyžařů v Království českém byl 
ustaven 21. listopadu 1903 zástupci tří českých 
lyžařských spolků - Českého Ski Klu-
bu Praha, Českého krkonošského 
spolku Ski v Jilemnici a Českého ski 
klubu ve Vysokém nad Jizerou. Jeho 
prvním předsedou byl Jan Buchar z 
Jilemnice, který spolu s Rösslerem-
Ořovským patřil k průkopníkům a 
propagátorům lyžování u nás. Počátky 
Svazu lyžařů nebyly lehké zejména 
díky silným národnostním bojům s 
Němci a Rakušany. Přesto se řady jeho 
členů stále rozrůstaly a svaz vyvíjel 
bohatou činnost. V roce 1910 se stal 
jedním ze zakládajících členů Meziná-
rodní lyžařské komise.  

Počátkem 20. století patřili čeští lyžaři 
mezi špičky ve střední Evropě a na mezinárod-
ních závodech se umísťovali hned za seveřany, 
kteří v té době byli prakticky neporazitelní. 
Nejúspěšnějším obdobím v dějinách českého 
lyžování byla léta 1964 až 1975, a to především 
v klasických lyžařských disciplínách - v bězích 
a skocích. V současné době se začínají prosazo-
vat i nové disciplíny, zejména akrobatické 
lyžování. Dnešní Svaz lyžařů České republiky 
sdružuje více něž 31 tisíc lyžařů v osmi úsecích 
- alpské disciplíny, běžecké disciplíny, skok na 
lyžích, severská kombinace, akrobatické lyžo-

vání, snowbording, travní lyžování, základní 
lyžování. 

Soutěž na návrhy mince byla vypsána 
v červnu 2002 a obeslalo ji 17 výtvarníků cel-
kem 27 sádrovými návrhy. Komise pro posuzo-
vání návrhů na české peníze je v rámci tří sou-
těžních kol hodnotila v říjnu 2002 za přítom-
nosti odborného poradce generálního sekretáře 
Svazu lyžařů ČR Michala Kárníka. V prvním 
kole bylo vyřazeno 15 návrhů. Ve druhém kole 
udělila komise sedm základních a čtyři mimo-

řádné odměny za myšlenkovou invenci, zajíma-
vé či neobvyklé výtvarné řešení, resp. za mo-
derně pojatou kompozici. Žádný z odměněných 
návrhů by však bez podstatných úprav nebylo 
možné realizovat.  

Do třetího kola postoupil pouze návrh 
akademického sochaře Ladislava Kozáka, který 
byl jako jediný shledán jako způsobilý k reali-
zaci bez dalších úprav po výtvarné i technické 
stránce. Návrh získal první cenu a doporučení k 
realizaci. Druhá a třetí cena uděleny nebyly.  

Odborný poradce však u vítězného 
návrhu doporučil, aby autor zvážil úpravu lícní 

strany tak, aby vyjadřovala propojení minulosti 
lyžařského svazu s jeho současností. Komise se 
k tomuto názoru připojila. Autor proto vypraco-
val a předložil dva kresebné návrhy odpovídají-
cí doporučení a navíc připojil jednodušší vari-
antu s úpravou lyží pod medailonem do součas-
né podoby. Bankovní rada ČNB realizaci návr-
hu L. Kozáka schválila. Po zvážení předlože-
ných návrhů úprav původního sádrového mo-
delu však konstatovala, že výraznější změny by 
se podstatně lišily od autorského záměru a 
narušily by kompozici, proto rozhodla o reali-
zaci původního návrhu s pouhou úpravou lyží.  

Mince razila Bižuterie Česká Mincov-
na v Jablonci nad Nisou ze slitiny obsahující 
900 dílů stříbra a 100 dílů mědi. Průměr mince 
je  31 mm, hmotnost 13 g a síla 2,30 mm. Na  

lícní straně mince je na mezikruží ná-
zev státu "ČESKÁ REPUBLIKA" a 
nominální hodnota mince se zkratkou 
peněžní jednotky. Hlavním motivem 
této strany je portrét Josefa Rösslera-
Ořovského doplněný letopočty jeho 
narození a úmrtí. V pravé spodní části 
mince je umístěn oválný medailon s 
dobovým českým lvem, položený na 
páru soudobých lyží. Vyobrazení dopl-
ňuje značka mincovny. Na mezikruží 
rubové strany je text "SVAZ LYŽAŘŮ 
V KRÁLOVSTVÍ ČESKÉM", ve 
střední části postava lyžaře v dobovém 
oblečení a s dobovými lyžemi s jednou 

holí a letopočty "1903" a "2003". Jsou zde 
rovněž iniciály autora návrhu mince. 

Stejně jako všechny pamětní mince je i 
tato ražena ve dvojím provedení, v běžné kvali-
tě a tzv. proof kvalitě s vysokým leskem a ma-
tovaným reliéfem. Obě kvality se rovněž liší 
hranou, která je u běžného provedení vroubko-
vaná, u zvláštního hladká s vlysem "ČESKÁ 
NÁRODNÍ BANKA * Ag 0.900 * 13 g *". K 
minci se dodává katalogová karta bílé barvy, na 
níž je popis mince a její plastické vyobrazení. 

 
A l e n a  K o l í n o v á ,  Č N B  

Pamětní stříbrná mince ke 100. výročí  
ustavení Svazu lyžařů v Království českém 

www.bankovnictvi.ihned.cz 

Víte jak získat finance? 
Financování rozvoje  

podnikatelských společností 
(Případové studie a poznatky z praxe financu-

jících institucí a přijímajících podniků.) 
Konference se koná 4. 12. 2003 v hotelu 

Barceló Praha, Na Strži 32, Praha 4 
Více informací a přihláška na: 
http://konference.ihned.cz  

nebo na e-mailu: marketing@economia.cz 

Ve středu 19. listopadu vydala Česká národní banka do oběhu 
pamětní stříbrnou dvousetkorunu ke 100. výročí ustavení 
Svazu lyžařů v Království českém, prvního národního 
lyžařského svazu na světě. 
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